

الجمهورية العربية السورية

وزارة النفط والثروة المعدنية

الرقم: ٢٥/ ١١٩

التاريخ: ٢٠٢٥ / ١ / ٢٠٢٥

الموضوع: إعلان مناقصة لشراء الغاز منزلي.

يسر وزارة النفط والشروة المعدنية - دمشق دعوتكم لتقديم عرضكم الثابت لتوريد مادة الغاز المنزلي استناداً إلى البنود التالية:

١- الكمية: (10% -/+ 66.000) طن متري بخيار البائع، ويجب على البائع توريد الكمية خلال /45/ يوم من تاريخ توقيع العقد.

٢ - النوعية: يجب على البائع توريد المادة وفقاً للمواصفات المحددة التالية:

| طريقة الاختبار | المتطلبات | المواصفات | |
|----------------|----------------|---|--|
| D-2163 | 30 | نسبة البروبان % (حداً أعلى) | |
| D-2163 | 70 | نسبة البوتان % (حداً أدنى) | |
| D-2163 | 2 | نسبة البنتان % (حداً أعلى) | |
| D-1267 | 100 | ضغط البخار عند الدرجة 37.8 (PSIg) (حداً أعلى) | |
| D-2748 | 0.01 | نسبة الكبريت الكلي % (حداً أعلى) | |
| D-5305/ IP-272 | 0.003- 0.008 | نسبة الكبريت المركبتاني % وزنا (حداً أعلى) | |
| D2420 | 0.002 | نسبة الكبريت الهيدروجيني % وزنا (حداً أعلى) | |
| D-2713 | خالي من المياه | الجفاف | |
| D-1837 | 2.2 | درجة غليان المزيج عند تبخر %95منها عند الضغط 760 مم زئبقي درجة مئوية (حداً أعلى) | |

٣-السعر:

للكمية الصافية في خزانات بانياس بالدولار الأمريكي للطن المتري في الهواء وفقاً لمعدل وسطي الأسعار (عالي/منخفض) لأسعار البوتان والبروبان كما هي محددة في نشرة أسعار البلاتس (LPGASWIRE) للخمسة أيام المحيطة بتاريخ بوليصة الشحن (تاريخ بوليصة الشحن ضمناً) تحت العنوان W.MED FOB EX/Refinery-STORE استناداً إلى



الجمهورية العربية السورية

وزارة النفط والثروة المعدنية

الرقم: ٢٥٢ ١١٩

التاريخ: ، > / / ٢٠٢٥

النسبة المئوية لمحتوى البوتان والبروبان كما هي محسوبة من قبل المراقب المحايد في ميناء التفريغ زائد علاوة ثابتة أو حسم يتم تحديده من قبل العارض.

في حال عدم وجود نشرة بتاريخ بوليصة الشحن عندها يطبق وسطي السعرين في النشرتين السابقتين مباشرةً والسعرين في النشرتين اللاحقتين مباشرةً من تاريخ بوليصة الشحن.

- ٤- الدفع: يتم التسديد بالدولار الأمريكي بموجب شيك مصدق وبعد تقديم المستندات المطلوبة كما يلي:
 - أ- فاتورة تجارية أصلية واحدة مصدقة و/5/ نسخ مجيرة لأمر الشاري.
- ب- شهادة أصلية بالكمية المفرّغة في ميناء التفريغ، صادرة عن المراقب المحايد وموقعة من المراقب المحايد، والبائع، والشارى، و/أو ممثليهم.
- ت شهادة نوعية أصلية في ميناء التفريغ صادرة عن المراقب المحايد، وموقعة من المراقب المحايد، والبائع، والشاري،
 و/أو ممثليهم.
 - ث- مجموعة كاملة من بوالص الشحن النظيفة (B/L)على ظهر الناقلة مجيّرة لأمر الشاري.
 - ج- شهادة منشأ أصلية مصدقة وخمس نسخ عنها.
- ح- بيان من مالكي الناقلة، الوكلاء، أو القبطان، تشهد بأن الناقلة الحاملة للبضائع قد تم قبولها من قبل الميناء السوري بموجب الأنظمة والقوانين السورية.

وذلك وفق الآتى ولكل شحنة موردة:

- /10%/ من قيمة الشحنة المتبقية عند استلام المادة في خزانات بانياس.
 - /30% من قيمة الشحنة بعد /15/ يوم من تاريخ الاستلام.
 - /30%/ من قيمة الشحنة بعد /30/ يوم من تاريخ الاستلام.
 - /30%/ من قيمة الشحنة بعد /45/ يوم من تاريخ الاستلام.

٥ – الكفالة النهائية:

-1-5 على العارض أن يقدم مع عرضه كفالة حسن تنفيذ صادرة عن أي مصرف في سوريا ويكون مبلغ الكفالة (200.000) دولار أمريكي مائتي ألف دولار أمريكي.



الجمهورية العربية السورية

وزارة النفط والثروة المعدنية

الرقم: ۲۹۱ ۱۹۱۸

التاريخ: ح/ / ٢٠٢٥

2-5 أي عرض لا يتضمن الكفالة المطلوبة أعلاه سيتم إهماله.

5-3- يتم تقديم الكفالة في مغلف منفصل عن العرض في حال تقديم العرض باليد، وفي حال تقديم العرض بالفاكس أو الإيميل ترفق نسخة عنها على أن يتم تسليمها إلى وزارة النفط قبل إتمام التعاقد.

٦-تخضع كافة البنود والشروط الأخرى غير المذكورة في هذا الإعلان لدفتر الشروط العامة لشراء
 النفط الخام والمشتقات النفطية اصدار 2025 وذلك بما لا يتعارض مع بنود هذا الإعلان.

٧- تاريخ الإغلاق وفض العروض:

يتم تقديم العروض باليد لدى وزارة النفط والثروة المعنية في دمشق لغاية يـوم الاثنين 27/1/2025 الساعة /2:30/ ظهراً بتوقيت دمشق، أو عبر الفاكس على الـرقم /2:30/63113165038/ أو عبر الإيميل التالي: marketing@mopmr.gov.sy، وسيتم فض العروض في مبنى وزارة النفط والثروة المعنية بحضور العارضين أو ممثليهم يـوم الثلاثاء /28/1/2025 الساعة الحادية عشرة صباحاً بتوقيت دمشق.







الجمهورية العربية السورية

وزارة النفط والثروة المعدنية

الرقم: ٢٥٧ ١١٩

التاريخ: , ح / / ٢٠٢٥

No.:

Date: 20/1/2025

<u>Sub: Tender Announcement for Purchasing of LPG as soon as possible at utmost urgency.</u> Ministry of Petroleum and Mineral Resources - Damascus has the pleasure to invite you to submit your firm offer to supply **LPG** based on the following terms:

1-Quantity: $(66,000 \pm 10\%)$ Metric Ton (MT) at seller's option during a period of / 45 / days starting from the signature of the contract.

2-Quality: Seller should deliver the product according to the following guaranteed specifications:

| Characteristics | Requirement | Test method ASTM |
|---|---------------------------|------------------|
| 1- C3WT PCT | 30 MAX | D-2163 |
| 2- C4WT PCT | 70 MIN | D-2163 |
| 3- C5WT PCT | 2 MAX | D-2163 |
| 4- Vapor pressure at 37.8 Deg C (PSlg) | 100 MAX | D-1267 |
| 5- Total sulphur WT PCT. | 0.01 MAX | D-2748 |
| 6- Ethyl Mercaptan WT PCT | 0.003-0.008 | D-5305/ IP-272 |
| 7- Hydrogen Sulfide WT PCT | 0.002 MAX | /D2420 |
| 8- Dryness . | Free from entrained water | D-2713 |
| 9 –95 PCT boiling Point at 760 MM Hg C | 2.2 Max | D-1837 |

3-Price:

Net Outturn Banias quantity in (USD) per MT (in Air) according to the mean average of (high/low) of the Butane and Propane quotations as published in Platt's LPG aswire in /5/ five quotations around the B/L date (B/L date inclusive) under the heading W. MED FOB EX/Refinery-store basis on the percentage of Butane and Propane contents as calculated by the independent inspector at discharge port, plus a firm premium or discount to be defined by the Bidder.



الجمهورية العربية السورية

وزارة النفط والثروة المعدنية

الرقم: ٢٥٧ ١١٩

لتاريخ: ١٠٢٥ / / ٢٠٢٥

In case no Platt's quotations are issued on the B/L date due to weekend or other holidays, then the average of the four quotations (the two preceding and the two following B/L date shall be only applied).

4-Payment:

Payment is to be made in USD as per a duly certified cheque, and after presenting the following requested documents:

- **a-One duly legalized original Commercial Invoice** and /5/ copies endorsed to the order of buyer.
- **b- Original Certificate of discharged quantity** at the discharge port issued by the independent inspector, and signed by the independent inspector, seller, buyer and/or their representatives.
- **c-Original Certificate of quality at the discharge port** issued by the independent inspector and signed by the independent inspector, seller, buyer and/or their representatives.
- d-Full set of clean on board Bills of Loading endorsed to the order of buyer.
- e-One Original Certificate of origin (C/O) and /5/ copies.
- **f-A statement from vessel's owners**, the agents or the master attesting that the vessel carrying the products has been accepted by the Syrian port according to the Syrian laws and regulations.

And in accordance to the following for each delivered cargo:

- /10%/ of the shipment value upon receiving the product at Banias tanks.
- /30%/ of the shipment value after /15/ days as from receiving date.
- /30%/ of the shipment value after /30/ days as from the receiving date.
- /30%/ of the shipment value after /45/ days as from the receiving date.

5-Performance Bond:

- 5-1- Bidder to include his offer with a performance bond issued by any Bank based in Syria or as per performance bond; The amount of the Performance bond is USD (200,000).
- 5-2- Any offer does not include the performance bond will be neglected.
- 5-3- The Performance Bond should be presented in a separate envelope than of the offer in case the offer will be submitted by hand, in case of the offer will be submitted by fax or e-



الجمهورية العربية السورية

وزارة النفط والثروة المعدنية

الرقم: ٧٥/ ١١٩

التاريخ: ﴿ ﴾ / ١٠٢٥

mail, a copy of the pond should be attached, and should be submitted before finalizing the contract.

6- All other terms and conditions are as per GT & Cs Edition 2025 for crude oil and products, where not in contradiction with this tender.

7- Closing date and opening of offers:

You are kindly invited to submit your final and firm offer by hand to Ministry of Petroleum and Mineral Resources – Damascus – Syria, by fax No. 00963113165038, or by Email: marketing @ mopmr.gov.sy, till Monday 27/1/2025 up to 2:30 o'clock Damascus time.

The offers will be opened at the Ministry of Petroleum and Mineral Resources building in the presence of the bidders or their representatives on **Tuesday 28**/1/2025 at 11:00o'clock Damascus time.

Best regards.

Minister of Petroleum and Mineral Resources

